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Rotterdam, 22 november 2023 

Betreft: Advies SHA De Brug over De MIDOB 2024-2028 

 
  
Geachte, 
 

Door Stichting Huurdersalliantie De Brug is op 19 oktober 2023 de adviesaanvraag ontvangen 

betreffende de MIDOB 2024-2028. We hebben kennisgenomen van de MIDOB 2024-2028 en de 

uitleg daarvan door uw presentatie op 26 oktober jl. 

In het algemeen adviseren wij positief op deze MIDOB 2024-2028. 

Echter hebben wij nog diverse punten die we verduidelijkt willen zien. 

 

Overweging en advies 

 

MANAGEMENT SAMENVATTING  

- Positief is uw inzet om extra middelen beschikbaar te stellen voor het onderhoud in 2024 e.v.. 

bovenop de berekende  prijsverhoging.  

- Wel constateren we dat het investeringsvolume afneemt vooral op de realisatie van nieuwe 

woningen van 4.000 naar 3.000 en het programma aardgasvrij van 6000 naar 4000 woningen.  

a) Tot en met 2028 heeft u ca. 2000 woningen in prognose met een gemiddelde van ca. 300 

woningen per jaar. Hoe realistisch is het uit te gaan van 500 woningen per jaar in de laatste 2-

jaars periode? 

b) Ondanks dit verminderde investeringsvolume zegt u uw doelstelling overeind te houden maar tot 

realisatie te komen na 2030. Betekent dit dat het gehele programma daarmee in de tijd 

opschuift? En welk effect heeft dit op Prestatieafspraken, portefeuillestrategie en 

beschikbaarheid + betaalbaarheid? 
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ONDERHOUD EN INVESTERINGEN 

- Kwaliteit 

a) U geeft aan dat als basis de Havensteder kwaliteit wordt gebruikt. Van het gehele bezit heeft u 

de conditiemeting uitgevoerd alsmede een interieur inventarisatie gemaakt. U heeft het over 

nog een achterstand om woningen te laten voldoen aan de kwaliteitsrichtlijn. Wat is het aantal 

woningen dat nog een achterstand heeft en kunt u aangeven of u deze gaat inlopen? Op welke 

wijze is dat voor ons inzichtelijk in het voorliggende programma?  

b) Graag ontvangen we inzicht in de resultaten van de conditiemeting en kwaliteitsmeting. 

c) U beschikt nu over een beter inzicht in de kwaliteit welke gevolgen heeft dit voor de 

onderhoudsstrategie? En heeft het geleid tot bijstelling van de onderhoudsdoelstellingen? 

 
- KDT-aanpak 

a) Gezien de hoogte van de begroting op dit onderdeel en het feit dat vorig jaar niet tot uitvoering 

is gekomen, welke maatregelen zijn getroffen om dit jaar en komende jaren wel de begroting te 

realiseren? En lukt het daarbij om de opgave in te halen of schuift deze vooruit?  

b) U geeft aan dat in principe de KDT’s in het kader van PO vervangen worden. We zien dat binnen 

het PO nu een lagere PO meerjaren begroting dan voorgaande jaar is gepresenteerd (toen 

gemiddeld € 5 milj nu € 4,1 milj). Welk effect heeft dat op het wegwerken van de achterstand in 

kwaliteit? Het lijkt ons te leiden tot een vergroting van die achterstand. Tot welke risico’s kan dit 

leiden? 

 

VVE COMPLEXEN, NPA EN RISICOMANAGEMENT 

- Havensteder heeft diverse gemengde complexen van huur en koopwoningen. Op welke wijze is 

de aanpak aan deze complexen opgenomen in de MIDOB. En voorziet u belemmeringen ten 

aanzien van uitvoering zeker waar het ook de duurzaamheidsingrepen betreft. Zo ja hoe komt u 

toch tot realisatie van doelstellingen? 

- In de NPA is betreffende het onderdeel kwaliteit naast de door u opgenomen programma’s zoals 

asbest en brandveiligheid expliciet benoemd vocht, schimmel en loden leidingen. Welke acties 

onderneemt u op deze laatste 3 thema’s? 

- In de MIDOB ontbreekt het aan een risicoparagraaf. Het gaat immers naast het begroten ook om 

tot uitvoering brengen van deze begroting. Voorziet u problemen met het verplichten en tot 

realisatie brengen van deze begroting? Welke maatregelen treft u daarvoor? 
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Met vriendelijke groeten, 

namens het bestuur van SHA De Brug, 

 

De voorzitter 


